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 ملي پوشان 

 باخت به برزيل را 

خاك كنند

دومين ديدار تيم ملي بسكتبال كش��ورمان در جام جهاني امروز 

شيوا نوروزي 
)13: 15( مطقابل ساحل عاج برگزار مي شود. در ادامه ديدارهاي       بسكتبال

نوزدهمين دوره اين رقابت ها، ملي پوشان ما در جاكارتا به مصاف 
حريف آفريقايي خود مي روند. اين بازي در شرايطي انجام مي شود كه شكست سنگين برابر برزيل 
انتقادهاي زيادي را به همراه داشته است. سايت فيبا بعد از باخت 100 بر 59 ايران به برزيل نوشت: 
»برزيل با 41 امتياز برتري مقابل ايران، سنگين ترين شكست اين تيم در تاريخ رقابت هاي جام جهاني 
را به ثبت رساند.« عملكرد ضعيف بازيكنان در بازي اول حاكي از عدم آمادگي و نداشتن تاكتيك هاي 
مناسب جهت رويارويي با تيم قدرتمند برزيل بود. حال آنكه گفته مي شد هاكان دمير تيمي دفاعي 
راهي ميدان مي كند، ولي در عمل نه تنها در حمله ضعيف بوديم، بلكه در دفاع نيز نتوانستيم مقابل 
بازيكنان برزيل ايس��تادگي كنيم. از اردوي تيم ملي خبر می رسد ارسلان كاظمي يكي از بازيكنان 
باتجربه تيم دچار بيماري شده و شرايطش براي بازي امروز مشخص نيست. متين آقاجانپور نيز در 
تمرين ديروز دچار آسيب ديدگي شد. دومين حريف ما در رنكينگ جهاني رتبه 42 را در اختيار دارد 
و 20 پله از ما پايين تر اس��ت. با توجه به باخت مقابل برزيل و در پيش بودن بازي با اسپانيا، مدافع 
عنوان قهرماني ديدار امروز تنها فرصتي است كه مي توانيم از اعتبار بسكتبال كشورمان دفاع كنيم. 
اميدواريم كادرفني در اين مدت ذهن بازيكنان را براي مصاف با ساحل عاج آماده كرده باشد. قطعاً 
بايد باخت به سلسائو را فراموش كنيم، اما هم سرمربي و هم شاگردانش بايد از اشتباهات ديدار اول 
درس بگيرند و اجازه تكرار آنها را حداقل در برابر ساحل عاج ندهند. دمير، سرمربي تيم ملي آمادگي 
ذهني را مهم  خواند: »در اين شرايط و با نتيجه اي كه در بازي با برزيل رقم خورد، ريكاوري ذهني و 
بدني بازيكنان واقعاً راحت نيست. با اين حال فكر مي كنم با تمريني كه پشت سر گذاشتيم براي بازي 
آماده هستيم. ارسلان كاظمي سرماخوردگي دارد و متين آقاجان پور نيز آسيب ديدگي كوچكي پيدا 
كرده است. قطعاً آنها بازيكنان مهمي براي ما هستند، اما با هر شرايطي مبارزه مي كنيم تا به نتيجه اي 
كه مي خواهيم برسيم. بيش��تر از ريكاوري بدني، ريكاوري ذهني مهم اس��ت. شايد در بازي نشان 
نداديم، اما بدن ها آماده است و مهم آمادگي دوباره ذهن اعضاي تيم است.« همچنين جواد داوري، 
رئيس فدراس��يون از بازيكنان خواس��ته تا اتفاقات ديدار قبلي را فراموش كنند: »حقيقت توانايي 
شماست كه براساس آن اينجا هستيد. همان توانايي كه در نيمه دوم بازي با برزيل نشان داديد. برزيل 
يكي از بهترين و آماده ترين تيم هاي جام است. استارت ما با تمركز نبود، اما بازي قبل را خاك كنيد. 
بازي هاي مهم ما از امروز آغاز مي ش��ود. قدر تك تك لحظات جام جهاني را بدانيد كه اسطوره ها از 
همين ميدان ها ساخته مي شوند. از حدادي و بقيه بزرگ ترهاي تيم مي خواهم به جوان ترها انرژي 

بدهند. تجربه اول جام جهاني براي تعدادي از بازيكنان حساس تر است.«

تراكتورسازي براي فرار از بحران مي جنگد

رويارويياستقلاليهادرآزادي
نبرد استقلالي هاي ليگ، آغازگر هفته چهارم ليگ  برتر است. استقلال 

اشرف رامين 
در ورزشگاه خالي از تماش��اگر آزادي از همنام خوزستاني خود ميزبانی       ليگ  برتر

می كند و فراموش كردن باخت تلخ به س��پاهان هدف اصلي تيم جواد 
نكونام است. آبي هاي پايتخت در شرايطي به مدعي اصفهاني باختند و با از دست دادن سه امتياز به رده 
چهارم سقوط كردند كه مدعي   هستند تصميم اشتباه داور باعث شكست اين تيم شده است. بعد از پشت 
 سر گذاش��تن روزهاي بحراني، استقلال همچنان حس��رت امتياز هاي از دس��ت داده مقابل سپاهان را 
مي خورد. جا نماندن از كورس قهرماني موضوعي است كه قطعاً براي نكونام اهميت زيادي دارد، به همين  
خاطر رويارويي با استقلال خوزستان بهترين فرصت براي كسب سومين برد فصل است. روزبه چشمي، 
يار كليدي ميزبان با حكم كميته انضباطي فعلًا از همراهي استقلال محروم است. تيم پورموسوي يك بازي 
كمتر انجام داده )ديدار با تراكتورسازي( و از دو بازي قبلي خود برابر شمس آذر و آلومينيوم فقط يك امتياز 
كسب كرده است. استقلال خوزستان پس از چند سال دوري دوباره به ليگ  برتر برگشته و براي آنكه خيلي 
زود يكي از فانوس  به دستان ليگ لقب نگيرد از هم اكنون بايد به فكر چاره باشد. آخرين رويارويي دو تيم، 
ارديبهشت 98 با برتري 4 بر 2 اس��تقلال تهران به پايان رسيده است. س��رمربي استقلال از عدم حضور 
هواداران در ورزشگاه حسابي شاكي است. جواد نكونام كه كنفرانس هاي خبري پيش از بازي را به جاي 
س��ازمان ليگ در كمپ مرحوم حجازي برگزار مي كند، در خصوص ش��رايط تيمش براي بازي با همنام 
خوزستاني گفت: »همه بازي ها در ليگ نزديك به هم هستند و تيم ها فاصله زيادي ندارند. ليگ با توجه به 
در پيش بودن جام  ملت ها و بازي هاي تيم اميد، پرفشار و فرسايشي خواهد بود. تمام تمركز من و بازيكنانم 
روي اين بازي است و بازي به بازي پيش مي رويم و براي ما مهم است كه بهترين عملكرد را داشته باشيم. 
به بازيكنانم گفته ام در تمام بازي ها بايد بهترين عملكرد را داشته باشيم و هر اتفاقي افتاد خيالمان راحت 
باشد كه تمام تلاشمان را كرده ايم. اميدوارم امروز شاهد بازي خوبي باشيم، هرچند جاي هواداران خالي 
است و از اين موضوع خيلی ناراحتم. از باشگاه درخواست كردم جاي ديگري بازي كنيم تا هواداران كنارمان 
باشند. هواداران بازوي قدرت ما هستند و به ما انگيزه مي دهند، ولي متأسفانه نبود آنها به ضرر ما و به سود 

حريفان است. اميدوارم زودتر شاهد حضور هوادارانمان در ورزشگاه باشيم.«
تراكتورسازي بعد از شكس��ت آسيايي  امش��ب در ورزش��گاه خانگي به مصاف مس  رفسنجان مي رود. 
تراكتورسازي دو شكس��ت متوالي در ليگ داش��ته و در پلي آف ليگ  قهرمانان هم ناكام بوده است. تيم 
پانزدهم جدول بدون امتياز اميدوار است تيم ساكت الهامي را شكست دهد. به  رغم نتايج ضعيف، مديران 
باش��گاه تراكتورس��ازي از خمس، س��رمربي خارجي خود حمايت كرده اند. مس هم بعد از دو تساوي 

نااميد كننده، 3 بر صفر به شمس آذر باخت تا تنها دو امتياز اندوخته داشته باشد.

»دستمان براي ژاپني ها رو شده بود«، اين شايد 
كليدي ترين جمله در خصوص علت شكست 
تيم ملي واليب�ال ايران در فينال مس�ابقات 
قهرماني آس�يا مقابل چش�م بادامي ها باشد. 
رقابت حرف��ه اي در جهان راه و رس��م خودش را 
دارد. راه و رس��مي كه ما در مس��ابقات واليبال 
قهرماني آسيا به ميزباني اروميه نشان داديم كه 
با تمام ادعا آن را بلد نيستيم. در ورزش حرفه اي 
هيچ تيمي را نمي توانيد پي��دا كنيد كه پيش از 
ش��روع يك تورنمنت مهم با رقب��اي اصلي خود 
بازي تداركاتي برگزار كن��د. كاري كه تيم ملي 
واليبال ايران قبل از مسابقات اروميه آن را انجام 
داد! ايران در آن مسابقه بي اهميت ژاپن را برد و به 
خيال اينكه كار را تمام كرده و گربه را دم حجله 
كش��ته با غروري كاذب تمام آنچه را كه در ليگ 
ملت ها گذشته بود به فراموش��ي سپرد تا شنبه 

شب كابوس  وار واليبال فرا برسد. 
   حيا كن، رها كن

ش��عار »عطايي حيا كن، رها كن«، طبيعي ترين 
واكنش هواداران واليبال در س��الن غدير اروميه 
بعد از شكست تحقيرآميز تيم ملي واليبال مقابل 
ژاپن بود. شكستي كه قهرماني را از ايران گرفت 
و به ژاپن شايسته داد. ژاپني كه برخلاف ما خوب 
مي دانست چه مي خواهد و براي چه به مسابقات 
قهرماني آسيا آمده است. هوادار حق داشت؛ بليت 
250 هزار توماني خريده بود، چيزي حدود يك و 

نيم روز وقت گذاشته بود تا جشن قهرماني بگيرد. 
جشن بگيرد و ببيند كه تيم ملي واليبال كشورش 
چگونه انتقام شكست 3 بر صفر ليگ ملت ها را از 
ژاپن مي گيرد، اما ش��اهد يك شكست 3 بر صفر 
ديگر شد تا با افسوس بنش��يند و بالا رفتن جام 
توسط ژاپني ها را تماشا كند، پس بايد به او حق 

داد كه شعار حيا كن، رها كن سر دهد. 
    بلاي بازيكن سالاري

واليبال مدت هاس��ت كه اس��ير بازيكن سالاري 
اس��ت. انجام تغييرات در كادر فني و تركيب تيم 
سال هاست كه جنبه فني و پيشرفت ندارد و صرفاً 
براي خوشامد برخي چهره هاي پا به سن گذاشته 
و ناكارآمد تيم انجام مي ش��ود. تصور مي شد كه 
اين جريان با جداي��ي برخي بازيكنان س��ابق و 
خودبزرگ بين از بين رفته باش��د، ام��ا تغييرات 
صورت گرفته در تيم ملي بعد از مس��ابقات ليگ 
ملت ها و در آستانه مسابقات قهرماني آسيا حكايت 
از آن داشت كه داستان بازيكن سالاري همچنان به 
قوت خود باقي است. حذف محمود افشاردوست 
و پاول وويتسكي، مربي تمرين دهنده و مؤثر تيم 
مطابق نظر ملي پوش باس��ابقه ص��ورت گرفت تا 
بازيكن سالاري به معناي واقعي كلمه انجام شود. 
همان بازيكني كه بنا به دلايلي حاضر به همراهي 
تيم ملي در ليگ ملت ها نشد و در قهرماني آسيا 
هم با شرايطي ناآماده و به دور از مسابقه در تركيب 
قرار گرفت تا نه تنها كمكي نكرده باش��د كه يك 

برگ برنده براي رقبا هم محسوب شود. 
    فرصت بازي هاي آسيايي

شكست در ليگ ملت ها و عدم توانايي در حفظ 
عنوان قهرماني آس��يا ح��الا كار واليب��ال ايران 
را حس��ابي گره  زده اس��ت. در حالي كه تيم هاي 
رده هاي پايه ايران با عملكردي درخش��ان باعث 
ش��دند نگاه به آين��ده واليبال مثبت باش��د، اما 
نتايج تيم ملي بزرگس��الان باعث شده جو بدی 
از عدم نتيجه گي��ري در مقاطع مهم و تأثير گذار 
شكل بگيرد. جوي كه تنها با قهرماني واليبال در 

بازي هاي آسيايي شكسته خواهد شد. 
نتاي��ج ضعي��ف لي��گ ملت ه��ا و س��رخوردگي 
نايب قهرمان آس��يا تنها با مدال طلاي بازي هاي 
آسيايي جبران مي شود. فراموش نكنيم اميد كسب 
سهميه المپيك توسط تيم عطايي در مسابقاتي كه 
ايتاليا و برزيل حضور دارند تنها وقت تلف كردن و 
يك اميد واهي است. بنابراين تيم ملي بايد از همين 

حالا خود را براي هانگژو آماده كند. 
قهرماني در آس��يا بهترين فرصت براي راهيابي 
به المپيك بود كه از دست رفت و حالا قهرماني 
در بازي هاي آس��يايي حداق��ل مي تواند باعث 
افزاي��ش امتياز اي��ران در رنكين��گ بين المللي 
ش��ود. پس طبيعي است توقع كس��ب سهميه 
المپي��ك از تيم پي��ر، ناآماده و پراش��تباه ايران 
با كادر فني پراش��تباه ترش كاملًا بي جا باش��د. 
بنابراين بايد به قهرماني در بازي هاي آس��يايي 

و صعود در رنكينگ فدراسيون جهاني دلخوش 
بود. بازي هاي آس��يايي هانگژو جايي اس��ت كه 
گفته مي ش��ود ژاپ��ن اصلي ترين رقي��ب ايران 
با تيم دوم خود حاضر مي ش��ود ك��ه البته جاي 
خوش��حالي ندارد، چون اتحادي��ه واليبال ژاپن 
براي آماده سازي اين تيم اردويي اروپايي در نظر 
گرفته و اين مسئله علاوه بر انگيزه بالاي تيم دوم 
ژاپن مي تواند كاري كند كه ب��از هم ايران با اين 

تيم مغلوب آنها شود. 
   بازگشت به عقب

آخرين باري كه تيم ملي واليبال ايران توانست از 
ژاپن س��ت بگيرد، حدود دو سال و يك ماه پيش 
بود كه البته نتيجه بازي 3 بر 2 به  سود ژاپن شد، 
هر چهار بازي بع��دي را هم ژاپني ه��ا 3 بر صفر 
برده اند، يعني دو سال است كه تيم ملي واليبال 
اي��ران در »آرزوي گرفت��ن يك س��ت از ژاپن« 
بس��ر مي برد. يكي از افتخارات واليبال ايران در 
سال هاي اخير خنديدن به همين جمله بود، اما 

اكنون به اين دوران بازگشته ايم. 
تيم ملي اي��ران چهار روز پ��س از پايان بازي هاي 
آس��يايي بايد نخس��تين ديدار خود در مسابقات 
انتخاب��ي المپي��ك را برگ��زار كند، ام��ا آنچه كه 
فعلًا بيش از صعود به المپيك مهم اس��ت همين 
بازگشت به گذشته و عقب گرد آشكار واليبال است، 
مسئله اي كه باعث شده به اين باور برسيم كه حتي 

در حد آسيا هم نيستم، چه برسد به المپيك.
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فريدون  حسن

بيسروسامانيرشتههايرزمي
فرصتهنجارشكنيفرصتطلبها

هنجارشكني اين روزها تبديل به يك حاش��يه براي ورزش كشور شده 
و جالب اينجاست كه هيچ كس هم خودش را مقصر نمي داند و همه به 
نوعي سعي دارند از زير بار پاسخگويي فرار كنند. اعزام هاي بي منطق و 
بدون توجيه، آن هم در رشته هاي رزمي با هزار و يك شاخه كه هر كدام 
سال هاست مدعي اس��تقلال از فدراسيون ها هس��تند، كار را به جايي 
رسانده كه عده اي مثلًا ورزشكار وقتي فرصت را مناسب مي بينند اقدام 
به هنجارشكني براي بيشتر و بهتر ديده شدن مي كنند. آنچه اين روزها 
در خصوص هنجارشكني بانوان در ورزش موتاي شنيده و ديده مي شود، 
نمونه بارز همين رفتارهاس��ت. بانواني كه در يك دوره مسابقه شركت 
كرده اند و خوب مي دانس��تند حتي اگر مدال هم بياورند ارزش چنداني 
نخواهد داشت ناگهان با كشف حجاب و هنجارشكني براي خود فرصت 
ديده شدن فراهم كردند. درست اين اس��ت كه مسئولان ورزش كشور 
هوشياري به خرج دهند و اجازه ندهند س��بك هاي خودمختار و رو به 
افزايش قارچ گونه رزمي كه خيلي از آنها فعاليت زيرزميني دارند اجازه 
فعاليت داشته باشند، چه برسد به اينكه مجوز اعزام برون مرزي هم بگيرند 
و اينگونه براي مطرح كردن خودشان پا روي خط قرمزهاي ملي و مذهبي 
كشور بگذارند و خوراك تبليغاتي براي رسانه هاي معاند فراهم كنند. اما 
نكته قابل تأمل تر اينكه مسئولان ورزش در چنين مواقعي به راحتي از زير 
بار مسئوليت شانه خالي مي كنند. نمونه اش همين رئيس انجمن موتاي 
است كه مثل رؤس��اي قبلي برخي فدراسيون ها بلافاصله اعلام كرد كه 
اين ورزش��كاران را ما اعزام نكرديم و اصلًا اين مسابقات آسيايي نبوده و 
يك سري بازي هاي »من درآوردي« بوده است، به همين راحتي هيچ كس 

زير بار نمي رود و همه تقصير را گردن يكديگر مي اندازند. 
تأسفبارتر اينكه اوضاع فدراس��يون انجمن ورزش هاي رزمي تا اين حد 
نابس��امان اس��ت كه هر كه دلش مي خواهد براي خود تش��كيل سبك 
مي دهد و اعلام استقلال مي كند تا جايي كه رئيس فدراسيون انجمن هاي 
ورزش هاي رزمي مي گويد: »جواد نصيري، ناصر نصيري و دوستان ديگر 
كه سبك دارند، اعلام استقلال كرده اند و خودمختار هستند. ما نمي گوييم 
زير نظر فدراسيون باشند، اما ديگر خسته شده ايم! مسئولان وزارت ورزش 
بايد تكليف ما و اين رشته ها را روشن كنند.« البته اين مسئله سال هاست 
كه مورد اعتراض همه اس��ت، اما هيچگاه جدي گرفته نشده و حالا اين 
هنجارشكني توسط عده اي ورزشكار كه تنها براي جلب توجه رسانه هاي 
معاند ص��ورت گرفته بهترين فرصت اس��ت تا وزارت ورزش و ش��خص 
كيومرث هاشمي با ورود به آن براي هميشه اين معضل را ريشه كن كند و 

به اوضاع نابسامان فدراسيون ورزش هاي رزمي را سروسامان دهد.

شيوا نوروزي

زمينبيطرفهيچ
ورزشگاهوVARراچهكنيم؟

چند سالي مشكل تقابل با تيم هاي عربستاني را داشتيم و آنها براي آمدن 
به تهران بهانه مي  آوردند، حال كه روابط ديپلماتيك از سر گرفته شده و 
مشكلات سياسي طرفين كاهش يافته، باز هم دغدغه رويارويي با حريفان 
سعودي را داريم. با اينكه رئيس فدراس��يون معتقد است اين مشكل از 
طريق رايزني  حل خواهد ش��د، اما معلوم نيس��ت چالش  ورزشگاه هاي 

مخروبه و نداشتن VAR را با چه روشي قرار است حل كنند!
مصوبه قبلي كنفدراسيون فوتبال آسيا كماكان پابرجاست و فعلًا طبق 
قانون قبلي ديدار تيم هاي ايراني و سعودي بايد در زمين بي طرف برگزار 
شود، مگر اينكه طرفين براي تغيير شرايط و بازگشت به وضعيت قبلي 
درخواست دهند و گويا اين درخواست در حال پيگيري است. از آنجا كه 
مشكلات ما و عربستان برطرف و روابط از سر گرفته شده است، مقامات 
آسيا نيز مشكلي با لغو مصوبه بازي در زمين بي طرف ندارند و قاعدتاً از 
اين بابت مشكلي وجود ندارد، ولي بحث اصلي بر سر اين است كه ما در 
كدام ورزشگاه ها و با چه امكاناتي قرار است از تيم هاي عربستاني و ساير 

رقباي آسيايي پذيرايي كنيم؟
متأسفانه درد فوتبال ما يكي، دو تا نيس��ت و حتي اگر سايه مشكلات 
سياسي دست از سر مستطيل  س��بز ما بردارد، باز هم دردسرهاي اين 
رشته تمامي ندارد. قصه بازي در زمين بي طرف بابت مشكلات قبلي به 
پايان رسيده، اما آماده نبودن ورزشگاه هاي وطني و نداشتن تجهيزات 
به روز داوري مي تواند بلاي جانمان ش��ود تا دوباره مجبور شويم يك 
كش��ور ثالث را به عنوان ميزبان انتخاب كنيم. توجه داشته باشيد كه 
در اين صورت ديگر نمي توانيم همه چيز را گردن حريف و مس��ئولان 
كشور رقيب بيندازيم. آقايان براي بازس��ازي ورزشگاه آزادي و خريد 
تجهيزات كمك داور ويدئويي شعار دادند و دست دست كردند، حتي 
روابط ديپلماتيك با عربستان هم برقرار شد، ولي هنوز خبري از اتمام 

تعميرات و ورود دوربين هاي پيشرفته به كشورمان نشده است. 
حتماً بايد محروم مان كنند تا يادمان بيفتد اوضاع خوبي نداريم. حتماً بايد 
پاي آبروي كشور وسط بيايد و رسانه هاي عربي اخبار تبعيد تيم هاي ايراني 
به كشور ثالث را مخابره كنند تا مسئولان ورزش و فوتبال به تكاپو بيفتند. 
سرپرست وزارت ورزش وعده داشتن VAR را داده، آن هم از نوع اجاره اي. 
البته اجاره كردن تجهيزات در اين مدت كوتاه باقي مانده تا اولين رويارويي 
آسيايي پرسپوليس بسيار سخت به نظر مي رسد، ولي حتي اگر اين وعده را 
هم باور كنيم، قرار است دوربين هاي مورد تأييد ای اف سی روي سكوهاي 
خرابه آزادي نصب شوند؟! وضعيت اين ورزشگاه طوری است كه قاعدتاً به 
اين زودي ها نمي تواند ميزبان هيچ مسابقه اي باشد، چه كمك داور ويدئويي 
داشته باشيم و چه نداشته باشيم. پرسپوليس و نساجي هر دو آزادي را به 
عنوان ورزشگاه ميزبان معرفي كرده اند و با شرايط موجود اين مسئله كاملًا 
منتفي به نظر مي رس��د. ديگر چه فايده اي دارد ك��ه مصوبه بازي در زمين 
بي طرف لغو شود يا نش��ود. ما در اصول اوليه ميزباني مسابقات بين المللي 
مانده ايم و مي خواهيم يك ش��به غائله را جمع كنيم. هنوز باورمان نشده 
فوتبال حرفه اي است. باور نكرده ايم كه قوانين حرفه اي براي همه يكسان 
هستند و با هيچ درخواس��ت و رايزني نمي توان كار را پيش برد. يك زماني 
كنفدراسيون برايمان سوس��ه مي آمد و با حمايت هاي برخي كشورها هر 
جور دلش مي خواست سرمان را مي بريد، حال كه بهانه  سياسي هم ندارد، 
مسئولان ورزش و فوتبال با كم كاري ها و سوءمديريت شان خيلي راحت بهانه 
مي دهند دست ای اف سی. به راحتي مي شويم سوژه تمسخر ديگر كشورها و 
آقايان با چند مصاحبه مي خواهند همه چيز را ماستمالي كنند. نخير، ديگر 
دوران ماستمالي و لاپوشاني گذشته و حتي كشورهايي كه در فوتبال محلي 
از اعراب نداشتن نيز از ما جلو  زده اند و به گرد پايشان هم نمي رسيم و رقابت  

با آنها با دوربين هاي اجاره اي و موقت واقعاً خنده دار است.

غلامرضا مازندراني از مسئولان خواست از تيم ملي كبدي حمايت 
كنند. تيم ملي كبدي مردان يكي از رشته هاي تيمي است كه در 
بازي هاي آسيايي روي مدال آنها حساب كرده ايم. رقابت ديرينه 
ايران و هند در كبدي در بازي هاي هانگژو نيز ادامه خواهد داشت. 
سرمربي تيم ملي كبدي مردان در گفت وگو با تسنيم در خصوص 
ش��رايط ش��اگردانش گفت: »با توجه به اينكه بع��د از بازي هاي 
آسيايي گذشته در جاكارتا، فقط يك دوره ليگ منظم داشتيم و 
بعد از آن به كرونا خورديم، حدود سه سال و نيم عملًا ليگ تعطيل 
ش��د و تنها چند مقطع جسته و گريخته مس��ابقه داشتيم و اين 

موضوعات نسل دوم تيم را تحت الشعاع قرار داد.« 
مازندراني در خصوص رقابت با هند و نياز رشته كبدي به حمايت اظهار 
داشت: »اتفاقي در آسيا افتاده كه نمي دانم خوب است يا نه و آن اينكه 
ايران و هند فاصله معناداري با ساير تيم ها دارند. ما در فينال بازي هاي 
هانگژو خواهيم بود. در مصاف با هند لحظه ها تعيين كننده اس��ت و 
هر تيمي دقيق تر باشد شانس كس��ب مدال طلا را دارد. تمام تلاش و 
برنامه ريزي ما اين بوده كه نتيجه به نفع ما باشد. تنها دغدغه مان اين 
است كه تشكيلات كلان ورزش از كبدي حمايت كنند و اسپانسرها به 

سمت كبدي بروند و بچه ها در ليگ محك بخورند.«

ازكبديحمايتكنيد

حامد  قهرماني

افتتاح اماكن جديد فدراسيون در روز كشتي

بازوبندپهلواني
بربازوييزدانيوگرايي

همزمان با پنجم شهريورماه و روز ملي كشتي، با حضور دكتر محمدباقر 
قاليباف رئيس مجلس شوراي اس��لامي و كيومرث هاشمي سرپرست 
وزارت ورزش و جوانان، اماكن ورزش��ي، فرهنگي و اداري فدراس��يون 
كشتي افتتاح شد. در اين برنامه مجموعه اداري فدراسيون با نام شهيد 
كشتي گير جعفر جنگروي، سالن همايش هاي شهيد كشتي گير شاهرخ 
ضرغام، س��الن بدنسازي شهيد كش��تي گير حسين ش��كوري، زمين 
چندمنظوره ورزشي شهيد كشتي گير احمد تقي زاده و مركز رسانه اي 

برادران شهيد كشتي گير علي پناه و سه سوئيت اقامتي افتتاح شدند. 
عليرض��ا دبير، رئي��س فدراس��يون كش��تي در ابتداي اين مراس��م با 
گراميداشت روز كشتي با اشاره به اينكه بار مدال آوري ورزش ايران در 
المپيك و بازي هاي آسيايي به دوش كشتي است، گفت: »كشتي هم 
ورزش س��نتي و ملي و هم ورزش مذهبي ماست. ۶۷درصد مدال هاي 
المپيك را كش��تي گرفته و اگر مدال هاي جهاني را هم حساب كنيم، 
82 درصد مدال هاي ورزش هاي المپيكي ما را كشتي گرفته است. 315 
مدال دار جهاني و المپيك داريم و رشته بعد ما فقط 24 نفر دارد. با اين 
وجود تنها 5 درصد بودجه ورزش به كشتي اختصاص دارد كه لازم است 
در اينجا از آقايان قاليباف و كيومرث هاشمي خواهش كنم صداي كشتي 

باشند. اميدوارم ظرفيت هاي كشتي ديده شود.«
 در ادامه كيومرث هاشمي، سرپرس��ت وزارت ورزش با تأكيد بر لزوم 
توجه به استعدادپروري در كشتي گفت: »براساس آمايش سرزميني 
به دنبال اين هستيم ش��هرهاي طلايي را ايجاد كنيم، به اين معنا كه 
شهرهاي داراي پتانسيل براي كسب مدال هاي طلاي جهاني و المپيك 
مورد توجه قرار گيرند. ما در 400 شهر كشور سالن كشتي داريم، مثلًا 
تكواندو در ميانه پتانس��يل بالايي دارد و بايد م��ورد توجه جدي قرار 
گيرد. نمي شود همه هيئت هاي ورزشي را يكس��ان ببينيم. بنابراين 
به دنبال افزايش هيئت هاي ورزشي نيستيم. در كشتي جويبار، آمل، 
انديمشك، ايذه و بهبهان را داريم كه بايد در بحث زيرساخت ها مورد 

توجه جدي قرار گيرند.«
دكتر محمدباقر قاليباف، رئيس مجلس ه��م در ابتداي صحبت هاي 
خود گفت: »براي من توفيقي است كه در بين قهرمانان و پيشكسوتان 
كشتي و مسئولان ورزش حاضر شده ام. امروز روز كشتي است؛ روز تولد 
تختي است، يك انسان جوانمرد، غمخوار مردم و يك قهرمان واقعي كه 
در تاريخ ماندگار شده است. امروز زندگي  مادي و معنوي مان را مديون 

شهدا و خانواده هاي معظم شهدا هستيم.«
رئيس مجلس شوراي اسلامي در ادامه با توصيف كار جهادي از كارهاي 
انجام شده در فدراسيون كشتي گفت: »كشتي كه متعلق به اين سرزمين 
و رشته ملي ماس��ت، افتخارآفريني هاي زيادي در ورزش كشور داشته 
است. حضور دبير كه از دوران جواني در آغاز ورزش كه در نيروي انتظامي 
بودم، او در باشگاه پاس كارش را شروع كرد و بعدها در شوراي شهر در 
خدمتش بوديم، بايد بگويم يك  مدير پخته و كاربلد در رأس فدراسيون 
كشتي قرار گرفته است. وقتي حرف از كار جهادي مي زنيم، نمونه  اش 
همين فدراسيون كشتي است كه پول و بودجه خاصي به آن اضافه نشده، 
اما با كار جهادي و وقت گذاشتن اين اتفاقات بزرگ را رقم  زده است.« 
وی در ادامه افزود: »اين افتخارات ناشي از يك كار شبانه روزي است. در 
سال هاي گذشته نشيب هاي كشتي را هم ديديم. اين امكاناتي كه فراهم 
شده نش��ان می دهد قهرمانان ما در جهاني 2023 خواهند درخشيد و 
آينده روشني نيز پيش روي كشتي خواهد بود.« در پايان اين مراسم از 
مدال آوران مسابقات جهاني نوجوانان و جوانان توسط مسئولان حاضر 
در مراسم تقدير شد. همچنين محمدباقر قاليباف، رئيس مجلس شوراي 
اسلامي به حسن يزداني، كاپيتان تيم ملي كش��تي آزاد و محمدعلي 

گرايي، كاپيتان تيم ملي كشتي فرنگي بازوبند پهلواني اهدا كرد.

مادر است ديگر، حتي اگر كنار تشك كشتي باشد 
بايد برای فرزندش مادري كند. جش�نواره كشتي 
آزاد و فرنگي استان مازندران با عنوان »اميدسازان 
المپيك 2032« با حضور 3 هزار كشتي گير خردسال 
برگزار شد و پهلوان هاي آتي كشتي ايران در رامسر 
روي تش�ك رفتند. حضور يكي از مادران دلواپس 
كنار تش�ك اگرچه ابتدا با مخالف�ت داوران همراه 
بود، اما مسئولان هيئت كش�تي استان با حضور او 
موافقت كردند به شرط اينكه خللي در مسابقه ايجاد 
نشود. اين مادر دل نگران همزمان با كشتي پسرش، 
او را كوچ كرد و نكات لازم را به فرزند خود تذكر داد. 
شور، عشق و البته نگراني اين مادر گوشه اي از علاقه 

مازندراني هاست.

مهرمادريكنارتشككشتي
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